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Az önkormányzat ebben 
a félévben is meghirdeti a 
civil szervezeteknek szóló 
felhívást, a pályázati adat-
lapot augusztus 1-től lehet 
benyújtani. A legmagasabb 
pályázható összeg ebben a 
félévben is 200 ezer forint.

A hatvani önkormány-
zat 2023 második 
félévében is meghir-

dette a Civil Alap pályázatot, 
melynek célja, hogy elősegítse 
a hatvani civil szervezetek és 
egyházak programjait, vala-
mint a működésüket. Több 
pályázható keret van, így ön-
szerveződő, öntevékeny kö-
zösségeket támogató, ifjúsági, 
sportfeladatokat és célokat 
támogató, egyházi, nemze-
tiségi, valamint szociális és 
egészségügyi keret is szere-
pel a lehetőségek között. Az 
egész éves támogatás összege 
18 millió forint.

Juhász Anikó a Hatvani 
Dado Dog Dancing Baj-
nokság főszervezője még az 
első félévben pályázott a Ci-
vil Alapra. – Idén nagyobb 
költségvetéssel számoltunk 
a verseny megszervezésével 
kapcsolatban. A Civil Alap 
pályázatból nyert pénzt kor-
donbérlésre, szőnyegek vásár-
lására használtuk fel, illetve a 
bírók költségeinek megtérí-
tésére, mint például a szállás, 
étkeztetés és az útiköltség – 
részletezte. 

- Nagy öröm látni, hogyan 
fejlődnek a civil szerveze-
tek Hatvanban – ezt már 

Szinyei András, alpolgár-
mester mondta. Kiemelte, a 
rendkívül nehéz gazdasági 
helyzet ellenére, évről-évre 
emelkedik az a keretösz-

szeg, amit a Civil Alap pá-
lyázatra különítenek el. Az 
első félévben 117 szervezet 
adott be pályázatot.  Szinyei 
András hozzátette, a támo-

gatás elnyerésének egyik 
fontos feltétele, hogy a szer-
vezetek olyan tevékenységet 
végezzenek, amely értékes 
a városban élők számára. 

Az alpolgármester azt is el-
mondta, hogy egyre több 
diákszervezet jelentkezik a 
programba. - Már fiatalon 
az iskolapadban megtanul-

ják, hogyan kell kihasználni 
a lehetőségeket, és hogyan 
kell összefogni szervezet-
ként. Így, mire elhagyják az 
iskolapadot, már szinte érett 
emberként fognak az életben 
is érvényesülni – részletezte.      

A részletes pályázati kiírá-
sok és adatlapok a www.hat-
van.hu weboldalon érhetők 
el, vagy személyesen megte-
kinthetők és beszerezhetők a 
Hatvani Polgármesteri Hiva-
tal Szervezési Osztályán. A 
pályázatokat augusztus 31-ig 
nyújthatják be a hatvani civil 
szervezetek.

Szeniczey Csaba

Az Országos Gyermek- és 
Cápa Úszó Bajnokságon 
szerepelt a Gigászok Se hat 
úszója. A megméretteté-
sen Szabó Arnold 50 méter 
gyorsúszáson országos baj-
noki címet szerzett.

A Gigászok SE tagjai 
újabb eredménye-
ket értek el, most 

az Országos Gyermek Úszó 
Bajnokságon Hódmezővásár-
helyen, és az Országos Cápa 
Úszó Bajnokságon, amit Sze-
geden rendeztek meg. Az or-
szágos megmérettetéseken a 
Gigászok SE tagjai közül 3-3 
versenyző vett részt.

– Legeredményesebben 
Szabó Arnold szerepelt, aki 50 
méter gyorsúszáson országos 

bajnoki címet nyert, 100 mé-
ter hátúszáson ezüst, míg 200 
méteren bronzérmet szerzett. 
Az első éves lányok közül 
Kajzinger Janka csak néhány 

századdal maradt le a döntő-
ről, 200 méter mellúszáson 9. 
helyezést ért el – részletezte 
Prouteau Éva edző, szakosz-
tályvezető. A szakosztályve-

zető azt is elmondta, hogy a 
szezonban rekreációs úszásra 
járók közül, Czank Csepke a 
Balaton átúszáson sikeresen 
teljesítette az 5,2 kilométe-

res távot. A sportegyesület 
júliusban úszótáborokat is 
szervezett, a legkisebb tagok 
egyhetes turnusokban erősít-
hették úszástudásukat a Hat-

vani Strandfürdő területén. 
Idén közel 90 fiatal vett részt 
ezeken a foglalkozásokon. 
A szokásos nyár eleji úszás-
oktatáson pedig 70 gyermek 
ismerkedett a vízzel és sajátí-
totta el az alapokat. 

Prouteau Éva hozzátette, 
hogy a Gigászok Sportegye-
sület Úszószakosztály tagjai 
augusztusban megérdemelt 
pihenésüket töltik.

A bajnokságon résztvevő 
úszók: Burus Bodza, Fehér 
Abigél, Jele Sára, Kajzinger 
Janka, Révész Zsombor, Sza-
bó Arnold; Edzőik: Prouteau 
Éva, Fehér Tamás; Tábor-
vezetők: Farkas Vanda, 
Podonyi Gabi, Fehér Szilvia, 
Sátorhegyi Kata.

Varga Dorottya

Országos bajnoki címet szerzett a Gigászok SE úszója

Hatvan Város Önkormányzatának lapja

Ismét lehet pályázni a Civil Alapra
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Segítségre szorult egy ember a hatvani strandon, ugyanis a 
vízben bizonytalanul mozgott és levegő után kapkodott. A 
létesítmény két úszómestere Rozgonyi Levente és Tóth Gá-
bor azonnal megkezdték a mentést és a férfit sikeresen ki-
hozták a vízből.

A hatvani strandon 
kiemelt figyelmet 
fordítanak az embe-

rek biztonságára ezért több 
rutinos úszómester őrzi a 
medencék területét és a víz-
ben hűsölőket. Több éve nem 
volt példa arra, hogy bárki 
megmentésre szorult volna a 
vízben, azonban július 23-án 
segítségkiáltás hangzott el. 
Rozgonyi Levente és Tóth 
Gábor úszómesterek azonnal 
cselekedtek és megkezdték 
az életmentést. – Arra lettünk 
figyelmesek, hogy egy férfi bi-
zonytalanul, fáradtan próbál 
úszni, majd elkezdett kapá-
lózni és segítséget kért. Be-

ugrottam a vízbe, eközben a 
kollégám hozta a mentőövet, 
majd ő is utánam ugrott. A 
közös mentésünk sikeres volt, 

kihoztuk a vízből a levegőért 
kapkodó embert, akinek nem 
esett komolyabb baja – rész-
letezte Rozgonyi Levente, aki 
már második éve tölti a nyári 
munkáját a hatvani strandon.

Szegedi Zoltán, az uszo-
da-strand ágazatvezetője el-
mondta, nagyon büszke az 
úszómesterekre, hiszen azon-

nal cselekedtek és csapatként, 
higgadtan, összedolgozva bo-
nyolították le a mentési folya-
matot. – Levente kiváló úszó, 
ezért nagy öröm számunkra, 
hogy idén nyáron is a stran-
don dolgozik. Gábor pedig 
nem is volt szolgálatban, ami-
kor az eset történt, csak épp a 
helyszínen töltötte a szabad-
idejét, de a problémát látva 
egyből cselekedni kezdett. 
Már több éve a csapatunk 
tagja és magabiztos a vízben, 
így felkészültek vagyunk a ha-
sonló esetekre – emelte ki.

A hatvani strand működé-
sét főszezonban sok külsős 
munkatárs segíti, akikre nagy 
szükség van, hiszen a terület 
népszerűségnek örvend, ezért 
az üzemeltetők fontosnak 
tartják, hogy felkészültek le-
gyenek minden téren.

Rimán Alexandra

A Grassalkovich Művelődési Házban táborozók a legré-
gebbi mézeskalács sütési technikával, a faragott ütőfákkal 
mintázott sütemények elkészítésével is megismerkedhettek. 
Emellett a táborozók agyagozhattak, valamint kardot fest-
hettek és a Hatvany Lajos Múzeumban is jártak. A főként 
kézműves foglalkozásokon alapuló tábor célja, hogy a ki-
csikkel megismertessék a hagyományos népi mesterségeket 
és módszereket.

Népi foglalkozásokon 
próbálhatták ki ma-
gukat a Mestersé-

gem címere elnevezésű tábor 
résztvevői. A Grassalkovich 
Művelődési Házban a vessző-
fonás technikájával is meg-
ismerkedhettek a gyerekek, 
ahol egy szakember segítségé-
vel formálták meg az ágakat. 
Mindezek mellett virágtar-
tókat is készíthettek, melye-
ket színesre festett faágakból 
alakítottak ki, majd haza is 
vihettek. A tábor az elmúlt 
napokban számos kikapcso-

lódási lehetőséget nyújtott a 
kicsiknek, így különböző kéz-
műves alkotások is készültek, 
mint például a színesre festett 
játék kardok és az agyag aján-
dékok. Mindezek mellett a 
résztvevők megismerkedhet-
tek a kürtőskalács sütéssel is.

Valló Ede, a Grassalkovich 
Művelődési Ház vezetője úgy 
véli, hogy a gyerekek nagyon 
nyitottak a népi módszerekkel 
való ismerkedésre. – A kicsik 
örömmel fogadják a hagyo-
mányőrzéssel kapcsolatos 
foglalkozásainkat, ami abból 

is látszik, hogy ez a legnép-
szerűbb eseményünk. Több 
mint 20 gyermek látogatott 
el hozzánk, akik minden fel-
adatban aktívan vettek részt 
– emelte ki.

A művelődési házban tá-
borozókat az intézmény 

munkatársai segítik a foglal-
kozásokon, valamint a Gyer-
mekláncfű Kézműves, Ok-
tatási és Környezetnevelési 
Egyesület is közreműködik 
a programok megvalósításá-
ban.

Rimán Alexandra

Életet mentettek a hatvani 
strand úszómesterei

A kürtőskalács sütésével 
és a vesszőfonással 
ismerkedtek a gyerekek

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
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Rekordkísérletre 
készülnek 
a hatvani strandon
Hatvanban is lehet csatlakozni az országos vízipisztoly 
csata rekordkísérlethez. Az esemény célja, hogy Ma-
gyarországon soha nem látott létszámmal játsszanak 
vízipisztoly csatát, így új rekordot állítsanak fel. A valós 
idejű kép- és hangkapcsolat segítségével az egész ország 
együtt élvezheti a vízipisztoly őrületet, mintha mindenki 
egy helyszínen lenne. Az eseményre augusztus 19-én 14 
órától várják az érdeklődőket.

Világrekord kísérletre 
készülnek a hatvani 
strandon, az esemé-

nyen három teljesítmény-
csúcs megdöntését tervezik 
megvalósítani. Így az első 
kihívásban, szeretnének re-
kordot dönteni azzal, hogy 
a legtöbb strandon egyszer-
re csatáznak vízipisztollyal. 
Emellett új rekordot is 
próbálnak felállítani a hat-
vani strandon egyszerre 
vízipisztoly csatázók lét-
számával is. Az eseményen 
résztvevők harmadik és 
utolsó feladata pedig az 
lesz, hogy az egy strandon 
legtöbben vízipisztolyozók 
kategóriában új csúcsot ál-
lítsanak fel.

Szegedi Zoltán, az uszo-
da-strand ágazatvezetője 
elmondta, hogy az országos 

rendezvényhez, már több 
mint 40 strand csatlakozott. 
– Ez a program egy új szín-
folt és bízunk benne, hogy 
sokan érdeklődnek majd az 
esemény iránt. Mindenkit 
várunk, előzetes regisztrá-
ció nem szükséges, azonban 
azt kérjük az érdeklődők-
től, hogy a strand hivatalos 
Facebook-oldalán megta-
lálható eseménynél kattint-
sanak, az „Ott leszek” ikonra 
– emelte ki. A rendezvé-
nyen az első 1000 vendég, 
aki csatlakozni szeretne a 
rekordkísérlethez a stran-
don, egy vízipisztolyt kap 
ajándékba a belépője mellé 
a Hatvani Szolgáltató Kft. 
jóvoltából. A többi résztve-
vő saját eszközével tud részt 
venni a csatában.

Rimán Alexandra

Átlagon felüli 
termést hozhat 
a kukorica
Bár a betakarítás csak július 
második felében kezdődik, 
a növények állapota a főbb 
ter mesztőkör z etekben 
ígéretesnek mondható. 
A feldolgozók előtt szá-
mos kihívás áll, a növekvő 
költségek mellett a kínai 
konkurencia is gondot 
okozhat - írja a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara.

Míg a múlt évben a 
rendkívüli aszály 
komoly veszte-

séget okozott a hazai cse-
megekukorica termelőknek, 
az idén kiváló szezonban 
bízhatnak a gazdálkodók. 
Az időjárási körülmények 
eddig kedvezően alakultak, 
a csapadék mennyisége és a 
hőmérséklet is ideális volt a 
csemegekukorica fejlődése 
szempontjából. A szakem-
berek szerint a tavalyi évvel 
ellentétben az idén az öntö-
zetlen területeken is jó, kö-
zepes termésben bízhatnak 
a gazdálkodók. A csemege-
kukoricát szakaszosan vetik, 
az első betakarítási szakasz 
július közepén kezdődhet 
meg – olvasható a Nemze-
ti Agrárgazdasági Kamara 
(NAK) közleményében.

A termelők idén a piaci 
helyzetre sem panaszkod-
hatnak, a feldolgozók az év 
elején minden eddiginél ma-
gasabb áron kötöttek szerző-
dést a gazdákkal, sok esetben 
előleget és öntözési prémiu-
mot kínálva a termelőiknek. 
A gazdák helyzetét javítja 
az új támogatási rendszer 
is, amely kiemelten kezeli 
a zöldborsó és a csemege-
kukorica termelést. A képet 
árnyalja ugyanakkor, hogy a 

különböző inputanyagárak 
jelenleg is magas szinten 
vannak, ráadásul az öntö-
zés kapcsán is jelentősek 
a kiadásaik azoknak a ter-
melőknek, akik nem állami 
vízművön keresztül jutnak 
öntözővízhez.

Ugyanakkor míg a terme-
lők helyzete relatív kedvező-
nek mondható, a feldolgo-
zóiparnak számos kihívással 
kell szembenéznie. Egyrészt 
a január közepén ajánlott 
magas felvásárlási áraktól 
annak ellenére sem tudnak 

visszalépni, hogy a viszo-
nyítási pontkén használt 
árukukorica ára az év eleje 
óta nagyot esett. Másrészt 
a konkurencia is jelentősen 
szorongatja a hazai gyárakat 
– írja a NAK.

Hazánk a világ egyik leg-
nagyobb csemegekukorica 
termelő országa, a feldol-
gozott termékek piacán is 
nagyhatalomnak számítunk. 
A múlt év azonban válto-
zást indíthatott el, az európai 
uniós piacra ugyanis – a rossz 
termés miatti termékhiány 
okán – betörtek a kínai fel-
dolgozók. Azt, hogy ennek 
milyen hatásai lesznek a ké-
sőbbiekben a csemegekuko-
rica piacára, egyelőre nem le-
het megbecsülni. Az árakkal 
vélhetően nem tudunk majd 
versenyezni, hiszen a klima-
tikus adottságoknak köszön-
hetően az érintett tartomá-
nyokban évente többször is 
betakaríthatják a termést. 
A legnagyobb versenyelő-
nyünk, hogy a délkelet-ázsiai 
termény beltartalmi értékei 
és íze messze elmarad a ma-
gyar csemegekukoricáétól.

Azt is közölték, hogy az 
elmúlt években átlagosan 
30-34 ezer hektárnyi terüle-
ten termesztettek Magyaror-
szágon csemegekukoricát, ez 
a legnagyobb mennyiségben 
termesztett ipari zöldségfé-
le hazánkban. A termőtájak 
közül kiemelkedő Hajdú-
Bihar megye 10 ezer hektár 
feletti termőterületével, de 
Szabolcs-Szatmár-Bereg, 
Bács-Kiskun, Békés, Csong-
rád és Jász-Nagykun-Szol-
nok megyében is több ezer 
hektáros területek vannak. 
A termőterület mintegy 70 

százaléka öntözött, továbbá 
elterjedtek a szuperédes faj-
ták, 70 százalékban azt vet-
nek.

A hazai csemegekukori-
ca-fogyasztás elég alacsony, 
mindössze évi 1-1,5 kg fel-
dolgozott csemegekukoricát 
jelent személyenként. Nem 
véltelen tehát, hogy az itthon 
előállított csemegekukorica-
termékek mintegy 95 szá-
zaléka a külpiacokra kerül. 
Ez az egyik legjelentősebb 
agrár-exportcikkünk.

hatvanihirlap.hu

A melegben szinte hívo-
gatják a hűsölni vágyó járó-
kelőket a medence nélküli 
köztéri szökőkutak. Azon-
ban nem árt ezekkel a feltörő 
vízsugarakkal szemben az 
óvatosság. Déry Károly há-
ziorvos elmondta, hogy akár 
fertőzésekhez is vezethet a 
szökőkutakban való fürdés.

Minden évben nyá-
ron nagyon nép-
szerűek a fő- és 

köztéri szökőkutak, amelyek 
körül szívesen időzik a la-
kosság. Kánikulában sokan 
használják ezt arra, hogy ki-
csit enyhítsék a forróságot, 
azonban fertőzések forrása 
lehet a szökőkutakban való 
fürdés, illetve nem ajánlott a 
gyermekek felhevült testét, 

ilyen módon hűsíteni. A hat-
vani Kossuth téren a meleg-
ben rendszeresen látni, hogy 
a talajból feltörő vízoszlopok 
között gyermekek szalad-
gálnak. Déry Károly hatvani 
háziorvos azt javasolja, hogy 

amennyiben érinti az arcot 
a folyadék, ajánlott azonnal 
megtisztítani a bőrfelületet. 
– Akár megbetegedhetnek 
azok, akik így próbálják eny-
híteni a kánikula hatásait, 
ezért fontos körültekintőnek 

lenni, és vigyázni, hogy a sze-
mekbe és szájba ne kerüljön a 
víz. A szökőkutak nem ivóvíz-
zel működnek, ezért szomjol-
tásra nem szabad használni 
– emelte ki.

A Kossuth téren levő szö-
kőkút rendszere több mint hét 
köbméter vizet forgat, amit 
különféle vegyszerekkel tisz-
títanak. A fertőtlenítése úgy 
biztosítható, hogy bróm tar-
talmú készítményeket alkal-
maznak és a víz minőségének 
javítása érdekében UV-szűrőt 
is használnak. Bár mérgezést 
nem okoz a szökőkutak vízsu-
gara, a medencékben lévő víz-
be gyakran a vegyszereken kí-
vül hulladék és állati ürülék is 
kerül, amelyek már komolyabb 
fertőzések forrásai is lehetnek.

Rimán Alexandra

Klasszikus és latin gitárze-
nét hallhattak az érdeklődők 
az Ady Endre Könyvtár mel-
letti sétányon.

Megtelt emberekkel 
a Kapucinus sé-
tány Hatvanban. 

Az érdeklődők a XIII. Nem-
zetközi Gitárfesztivál egyik 
koncertjére érkeztek. Az ese-
ményt a városvezetés képvi-
seletében Papp István hozta 
el a hatvaniaknak. Az önkor-
mányzati képviselő maga is 
konzervatóriumi tanár volt 
és klasszikus gitárzenét ok-
tatott.

A Zema-Lencsés Duó öt-
vözi a magyar klasszikus és a 
latin zenét – mondta Salvatore 
Zema. A gitárművész arról is 

beszélt, hogy Olaszországban 
és Magyarországon is rend-
szeresen fellépnek, a két or-
szág közönsége így fogadja a 
zenéjüket:

„A magyar közönség na-
gyon fegyelmezett és nagyon 

érdekli őket a zene. Csend-
ben vannak, és figyelnek, de 
közben látszik, hogy élvezik 
a koncertet. Az olaszok ennél 
egy kicsit zajosabbak.”

Lencsés Eszter 33 éve él 
Olaszországban. A művész 

elmondta, milyen reperto-
árral készültek a hatvaniak-
nak: „Az első részben olasz 
klasszikus műveket játszunk, 
Julian és Carcassi zeneszer-
zőktől. Utána pedig brazil 
dallamok következnek, benne 
Heitor Villa-Lobos műveivel. 
Mindezek után egy zongorára 
megírt darab következik, ter-
mészetesen gitárra átírva. A 
koncert végén pedig flamenco 
zenét is hallhatnak az érdek-
lődők.”

Lencsés Eszter hozzátette, 
hogy hamarosan visszatérnek 
Olaszországba, ahol még több 
fellépés vár rájuk, azonban 
utána pihenni fognak, majd 
megkezdik a felkészülést a 
következő szezonra.

Szeniczey Csaba

Nem ajánlott a szökőkutakban fürdeni 
A Zema-Lencsés duó lépett fel 
a Kapucinus sétányon

Anyakönyvi hírek
Házasságkötés 
2023-07 Dunai Marcell László, Pásztó Végvári Vanessza, Hatvan
2023-07 Márkus Ernő Zsolt, Hatvan Somogyi Nikolett, Hatvan

Újszülöttek Születési idő  Szülők neve (apa, anya)
Kelemen Elina Viktória 2023-07 Kelemen Dávid, 
   Kelemenné Bánhegyi Viktória. Hatvan



A „Somogyország, magyarság 
a II. világháború utáni évtize-
dekben” elnevezésű tárlaton a 
festmények mellett különle-
ges grafikákat is láthatott a 
közönség a galériában.

Piroska Csaba festő-
művész, grafikus képei 
láthatóak a Hatvani 

Galéria mindkét termében. 
A hatvani képzőművészethez 
erős szálakkal kötődő művész-
tanár sok évtizedes alkotói 
pályáját mutatja be a mostani 
kiállítás. Az alkotót és műveit 
Kocsis István nyugalmazott 
könyvtárigazgató ismertette, 
aki egyebek mellett elmondta, 
hogy Piroska Csaba az egri 
tanárképző főiskolán szerzett 
diplomát 1964-ben. 1964-től 
Recsken, 1965-től Horton, 
majd nyugdíjazásáig Hatvan-
ban volt rajztanár.

A festőművész rendkívül 
termékeny alkotó, az évek 
során több száz képet festett 
és grafikát rajzolt. Alkotásai 
között megtalálhatók erdők, 
mezőségek, napsütéses ga-
bona táblák, tájképek, a tájba 
benne látott tárgyak és embe-
rek. Fő művészi témája a II. 
világháború utáni állapotok, 
a szegénység és az elesettség. 
Piroska Csaba pedagógus 
művész az 1970-es évektől 
kezdve rendszeresen kiállított 
csoportosan és egyénileg is, 
művei jelen voltak Heves me-
gyei képzőművész rajztanárok 
kiállításán, Budapesten, Eger-
ben és Gyöngyösön, most 
pedig a Hatvani Galériában. 
A horti művész azt mondta, 
az alkotás számára egy olyan 
kifejezési forma, amely lehe-
tőséget ad arra, hogy belső 
érzéseit, gondolatait és élmé-

nyeit vizuális nyelven meg-
jelenítse.  – Egyszerűen nem 
is tudom megmagyarázni, 
hogy mit jelent ez az alko-
tás iránti vonzalom. Amikor 
csak kimentem a természet-
be és alkottam, rajzoltam, az 

egy hihetetlen, leírhatatlan 
érzés volt. A témáim jelentős 
részében megtalálhatók em-
berek, különböző figurák és 
utazásokhoz köthető dolgok, 
példáun buszmegállók, vagy 
várótermek, mert ott – az én 

nézőpontom szerint – a leg-
többen sokkal elesettebbek 
voltak. Ebben is jól látható, 
hogy vissza-visszatért min-
dig a háború utáni állapotok 
bemutatása utáni vágyam – 
részletezte.

A Hatvani Galéria, mint a 
város egyik művészeti köz-
pontja, kiemelt figyelmet 
fordít a helyi és regionális 
művészek támogatására, va-
lamint rendszeres tárlatok 
szervezésére – hangsúlyozta 

az intézmény vezetője. Toma 
Z. Mihály hozzátette, ez nem 
csak a művészek számára je-
lent fontos lehetőséget a be-
mutatkozásra, de a város la-
kóinak is kulturális élményt 
nyújt, esélyt adva arra, hogy 
megismerjék és megéljék a he-
lyi művészet gazdagságát. – A 
Hatvani Galéria egy kivált-
ságos helyzetben van, hiszen 
az önkormányzat fenntartja, 
a vármegyében nincs is több 
ilyen intézmény, ekkora kiál-
lítási tér, tehát így megnőtt a 
jelentősége országos szinten 
is, neve van a Hatvani Ga-
lériának, ennek megfelelően 
igyekszünk tevékenykedni. 
Egyrészt megtartjuk a bienná-
lékat, az országos nemzetközi 
rendezvényeket, másrészt az 
egyéni kiállítóknak is teret biz-
tosítunk, és a mostani kiállító 
Piroska Csaba, aki benne van 
egyébként a Kortárs Magyar 
Művészeti Lexikonban – tehát 
egy elismert művész – jelezte, 
hogy szívesen eljön és bemu-
tatja az életművét, mi pedig 
nagy tisztelettel és szeretettel 
adtunk ennek teret – mondta.

Rácz-Szénási Réka
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A Liszt Ferenc Vasutas Nyug-
díjas Klub keringője nyitot-
ta meg az idei Nyugdíjasok 
Megyei Anna Bálját. Ebben 
az évben a Daliban tartották 
meg a rendezvényt, amely 
nagy népszerűségnek örven-
dett. Az eseményen verseket 
és népdalokat is hallhatott a 
közönség, mindezek mellett 
voltak olyanok, akik táncos 
produkcióval készültek.

Idén Hatvan volt a helyszí-
ne a hagyományos Megyei 
Anna Bálnak. A Nyugdí-

jasok Heves Megyei Szövet-
ségének tagszervezetei közöl 
tizenöt nyugdíjasklubból mint-
egy kétszázhúszan vettek részt 
a rendezvényen. Az eseményen 
Horváth Richárd polgármester 
köszöntötte a megjelenteket, 
beszédében elmondta, hogy 
mindig tisztelettel és szeretet-
tel gondol az idősekre, valamint 
kiemelte, hogy a klubtagok ak-
tív közösségi életet élnek, amit 
öröm látni.

A bálnak a Liszt Ferenc 
Vasutas Nyugdíjas Klub volt 

a házigazdája, a tagok pedig a 
rendezvény szervezése mellett 
színpadi szereplést is vállaltak.  
– Egy keringőt tanultunk be 
erre az alkalomra, ami a nyitó-
tánc volt és záróműsorral is ké-
szültünk. Mindezek mellett az 
egyik tagunk saját versével állt 
a közönség elé, ezért nagyon 
büszke vagyok rá – emelte ki 
Berkes Jánosné a klub vezető-
je. Farkas Attila, a Nyugdíjasok 
Heves Megyei Szövetségének 
elnöke elmondta, hogy fontos 
szerepet töltenek be a közös 
programok a klubok életében, 
ugyanis ilyenkor együtt mu-
lathat az idős közösség. – Ez a 
nap rólunk szól és az önfeledt 
szórakozásról, ugyanis nagy 
hangsúlyt fektetünk a baráti 
kapcsolatok ápolására. Sokat 
jelent a tagoknak az a lelki fel-
töltődés, amelyet a rendezvé-
nyeinken tapasztalnak – rész-
letezte.

Az eseményen változatos 
táncos produkciókat adtak elő 
a nyugdíjasok, valamint népda-
lokat is hallhatott a közönség, 
mindezek mellett voltak olya-
nok, akik hangszerekkel álltak 
a színpadra, így szórakoztatták 
a programon résztvevőket.

Rimán Alexandra

Nyáresti koncertet adott Tótpál Szilvia és az Üstökös Tár-
sulat a Nagy Endre Rendezvényteremben. Az eseményen 
ismert slágereket és musicaleket is hallhatott a közönség, 
mindezek mellett abba feldolgozások is felcsendültek.

Tótpál Szilvia ének-
kurzusának növen-
dékei léptek fel a 

városban, az előadók rend-
szeresen állnak a hatvani 
közönség elé és minden al-
kalommal nagy érdeklődés 
övezi a zenei programot. A 
Nagy Endre Rendezvény-
teremben 11 énekes adott 
koncertet. Az előadók most 
is nagy hangsúlyt fektettek 
a megjelenésre is, így sorra 
váltották a produkciókhoz 

szükséges jelmezeket, esté-
lyi ruhákat és kiegészítőket, 
hogy a dalok hangulatát még 
jobban átadják az érdeklődők 
számára. A csapat tagjai szí-
nészi játékkal is színesítették 
az eseményt.

Tótpál Szilvia, operaénekes 
elmondta, hogy az Üstökös 
Társulattal hónapokat ké-
szültek az előadásra és igye-
keztek változatos koncertet 
összeállítani, így zenei sláge-
rek és musicalek is felcsen-

dültek az est folyamán. – A 
fellépésünkön ABBA dalo-
kat is előadtunk, melyeket 
én fordítottam le magyar-
ra, és igyekeztem kreatívan 
megoldani ezt a feladatot. 

Sokat dolgoztunk a csapat-
tal, hogy izgalmas műsort 
mutathassunk be. Folyama-
tosan jönnek az új ötletetek 
az előadásokkal kapcsolatban 
és nagyon motiváló átélni, 

ahogy megvalósul egy fellé-
pés – emelte ki.

Czine Eszter 2019-ben 
csatlakozott Tótpál Szilvia 
énekkurzusához és rendsze-
resen szerepel a társulattal. 

– Már gyermekkoromban 
kialakult a zene iránti szere-
tet, eleinte verseket mond-
tam, majd dalok előadására 
is felkértek, tanulmányaim 
alatt pedig kórustag voltam. 
Sokszor állok színpadra a 
közönség elé, ami mindig iz-
galommal tölt el, és pozitívan 
hat rám – részletezte.

Tótpál Szilvia és az Üs-
tökös Társulat a jövőben is 
folytatja a közös munkát, 
ugyanis szeretnének újabb 
musicaleket feldolgozni, va-
lamint koncertjeiken tovább-
ra is kiemelt szerepet kap a 
közönség szórakoztatása.

Rimán Alexandra

Abba slágerek csendültek fel Tótpál Szilvia koncertjén

Népdalok az Anna-bálon
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Egyre gyakoribbak az online csalások. Az interneten történő 
adás-vétel és az ezzel kapcsolatos kisebb-nagyobb visszaélé-
sek szinte már fel sem háborítják az embert, annál riasztóbb 
azonban az a tendencia, amelynek során a csalók már nem 
elégednek meg az egy-egy ügyleten kicsalt pénzzel, hanem 
mindet akarják, amije csak van a kiszemelt áldozatnak.

Igen gyakori módja a csa-
lásoknak, az úgynevezett 
„banki csalás”, amelyeket 

rosszindulatú, adathalász te-
lefonhívásokkal valósítanak 
meg.

A támadó (a csaló) meg-
próbálja személyes, pénzügyi 
vagy biztonsági információi 
megosztására, vagy pénz át-
utalására rávenni az áldoza-
tokat. A telefonáló „ügyinté-
ző” ilyenkor legtöbbször arra 
hivatkozik, hogy a számlave-
zető bank egy gyanús tranz-
akciót észlelt, ezért az ügyfél 
számláján biztonsági intéz-
kedéseket kell tenni. Ehhez 
a hívott ügyfélnek állítólag 
meg kellene adnia internet-
bankos jelszavát, bankkártyá-
jának adatait vagy egy alkal-
mazást kellene telepítenie.

Az ilyen megkeresés esetén 
szakítsa meg a telefonhívást, 
majd hívja fel bankjának 
megbízható ügyfélszolgálati 
telefonszámát a hívás való-
diságának ellenőrzéséhez! A 
telefonszámról a pénzintézet 
hivatalos weboldaláról tájé-
kozódhat.

Legyen gyanús, ha a tele-
fonáló a hívás során szám-
lavezető bankjának megne-
vezését kéri vagy nem is az 
Ön bankjától keresi! Más 
pénzintézet nem tud felvi-
lágosítást adni az Ön tranz-
akcióiról, illetve nem tudja 
átkapcsolnia a telefonhívást 
az Ön bankjához.

SOHA NE adja meg a 
bankkártyája adatait, inter-
netbanki jelszavát, azonosí-
tóját vagy egyszer használa-

tos SMS-ben kapott kódját! 
A bank ezeket az informáci-
ókat sosem kéri el.

SOHA NE telepítsen ké-
résre alkalmazást a telefon-
jára vagy más digitális esz-
közeire! A csalók a legtöbb 
esetben az AnyDesk vagy 
TeamViewer nevű szoftve-
rek telepítésére próbálják rá-

venni az áldozatokat. Ezek a 
programok távoli hozzáférést 
biztosíthatnak az Ön esz-
közéhez, a csaló így láthatja, 
amint belép az internetbanki 
felületére. Léteznek banki al-
kalmazások, azonban a pénz-
intézetek sosem kérik azt, 
hogy bármilyen alkalmazást 
telepítsen.

SOHA NE utaljon pénzt 
telefonon érkező kérésre! 
Egy bank sosem kér ilyet.

A másik legnépszerűbb 
módszer napjainkban a 
Vinted oldal felhasználásával 
végrehajtott csalás. Hasonló-
an működik a „banki csalás-
hoz”, ebben az esetben is cél 
megszerezni a hozzáférést az 

áldozat számlájához, ehhez 
pedig a banki adatai szüksé-
gesek. Ehhez első lépésként 
kicsalják a hirdető e-mail 
címét, majd erre küldenek 
e-mailt,benne-egy linket, 
sokszor a Vinted nevében 
megerősítendő az eladást 
vagy vásárlást. A linkre kat-
tintva különböző oldalakon, 
többnyire ál banki oldalakon, 
kérik az internet banki ada-
tok megadását is.

Ha Ön pénzt vár a szám-
lájára (mert például Ön az 
eladó), az UTALÓNAK 
NEM SZÜKSÉGES IS-
MERNIE AZ ÖN INTER-
NETBANKOS ADATA-
IT (felhasználónév, jelszó, 
egyedi, sms-ben kapott kód, 
stb). EZEK AZ ADATOK 
ANNAK NÉLKÜLÖZ-
HETETLENEK, AKI EL 
AKAR UTALNI AZ ÖN 
SZÁMLÁJÁRÓL – hívja fel 
a figyelmet a Heves Megyei 
Rendőr-főkapitányság Bűn-
megelőzési Alosztálya.

hatvanihirlap.hu

Csalók próbálják meg online ellopni a banki adatokat

Piroska Csaba alkotásai a galériában
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